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KÖRKÉP 

Vállalkozók köszöntése 
DESZK. A faluház kupolatermé-
ben köszöntötte tegnap a desz-
ki képviselőtestület a helyi vál-
lalkozókat, megköszönve egész 
éves munkájukat. Az ünnepi 
testületi ülésen átadták a Vállal-
kozói Díjat is, amelyet idén Tóth 
Zita rózsakertész kapott. 

Fogadónap 
RÖSZKE. Hulladékszállítással 
kapcsolatos fogadónapot tarta-
nak ma a művelődési ház kister-
mében 10-től 12 óráig. Azok a 
lakosok, akik kérték a hulladék-
szállítási szolgáltatás szünetelte-
tését idén, és van olyan ingatla-
nuk, ami jövőre is használaton 
kívül, üresen áll, azok jelenjenek 
meg a fogadónapon, mivel a díj-
fizetésre vonatkozó mentesség 
december 31-én lejár. 

Karácsonyi koncert 
SZEGED. Tápai esküvői és lako-
dalmi képekből nyílik kiállítás 
ma délután 4 órakor a Heller 
Ödön Művelődési Ház és Hely-
történeti Gyűjteményben. A 
megnyitón közreműködik Kere-
kes Ibolya néprajzkutató és 
Molnár Mária, a kiállítás egyik 
készítője. 
- A Karolina és a piarista gimná-
zium növendékei közös karácso-
nyi koncertet tartanak ma este 6 
órától a piarista templomban. A 
programot megelőzően gyer-
mektáncház lesz ugyanitt. 

- Martinkó Károly nyugalmazott 
rendőr alezredes, az egykori Ma-
gyar Rendőr című lap főmunka-
társa könyvbemutatóját tartot-
ták tegnap a Csongrád megyei 
IPA Házban. A rendezvényen a 
szerző mutatta be művét, amely-
ben helyi vonatkozású történe-
tek is szerepelnek. 

Bábműsor, turizmus, 
közgyűlés 
VÁSÁRHELY. A Mikulás listája 
címmel interaktív, zenés bábmű-
sort ad elő ma délelőtt 10 órától 
a Kócbabák Bábszínház a városi 
könyvtár Pósa Lajos Gyermek-
könyvtárban. 
- Évzáró szakmai rendezvényét 
tartja ma délelőtt 10 órától a Ma-
gyar Turizmus Zrt. a Best Wes-
tern Hotel Ginkgo Sasban. 
- Rendkívüli közgyűlés lesz ma 
délután 3 órától a városháza dísz-
termében. A képviselők többek 
között megtárgyalják az idei költ-
ségvetési rendelet módosítását. 

Jótékonysági délután 
SZEGED, jótékonysági műsort 
rendeznek december 19-én, 16 
órától az újszegedi Rendezvény-
házban (Közép fasor 1-3.). A 
megyei önkormányzat által is 
támogatott programmal a sze-
gedi gyermekgyógyászati klini-
kát segítik a szervezők: az Imp-
ro Művészeti és Oktatási Egye-
sület, a Hammido Művészeti Is-
kola és az Esztétika Stúdió. A 
bevételt a Nephrosis-szindrómá-
ban szenvedő gyermekbetegek 
számára fenntartott dializáló 
gép működtetésére fordítják. A 
rendezvényen lesz árverés, de a 
400 forintos belépőjegy megvá-
sárlásával is segítenek a nézők. 
Az interaktív gyermekelőadás 
mellett a Szegedi Egyetemi 
Színház A félszárnyú tündérek 
völgye című darabot mutatja be. 

A LATASSERÜLTEK IS ELIGAZODHATNAK VÁSÁRHELY KÖZPONTJÁBAN 

Tapintható várostérkép 
Tapintható térkép segít a lá-
tássérülteknek eligazodni Vá-
sárhely belvárosában - a he-
lyi Rotary Klubnak köszönhe-
tően állították fel a Kossuth 
téren. A bronzbevonatú kerá-
miaalkotáson Braille-írás is 
található. 

HÓDMEZŐVÁSÁRHELY 
TÖRÖK ANITA 

Különleges térképet avattak 
a közelmúltban Vásárhelyen. 
Az országban mindösszesen 
9 található belőle, és a látás-
sérülteknek segít eligazodni. 
A vásárhelyi tapintható tér-
képet a Kossuth téren állítot-
ták fel a helyi Rotary Klub-
nak köszönhetően. 

- Tóth Károly, a v a k o k é s 
gyengén látók szervezetének 
városi elnöke keresett meg 
azzal a kéréssel, hogy segít-
sünk a térkép megvalósításá-
b a n - m o n d t a Dékány Ta-
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Speciális városnézés Vásárhelyen. A különleges térképen Braille-írás 
is található. FOTÓ: KOROM ANDRÁS 

A BÖLCSŐDÉKÉT A TEMPLOM UTCABA LEHETNE ÖSSZEVONNI 

Iskolába költözne az óvoda 

más, a városi Rotary Klub 
akkori elnöke. - Támogatóra 
talál tunk az önkormányzat-
ban is. A tervezéssel Szeme-
reki Teréz k e r a m i k u s m ű v é s z t 
bíztuk meg. A kivitelezésben 
segítségünkre volt a vásár-
helyi K'Art Építész Kft. is -
magyarázta Dékány Tamás. 

A bronzbevonat tal ellá-
tott, kerámiából készített, 
egy méterszer egyméteres 
térképen nem csak a belvá-
ros épületeit mintázta meg a 
művész. Braille-írás is talál-
ható rajtá. Prins Gabriella, a 
helyi Rotary Klub jelenlegi 
elnöke szerint megható volt 
látni, ahogy az avatási ün-
nepségen a látássérültek ke-
zükkel tapogatták ki a jele-
ket. Tóth Károly meg is je-
gyezte, nem gondolta volna, 
hogy ilyen magas épületeket 
is lehet építeni - mesélte 
Gabriella. Az elnök asszony 
annak is örül, hogy a térkép 

szomszédságában felállított 
jégpályán korzózó fiatalok is 
megállnak mellette. Elárul-
ta: a havazásban is útbaiga-' 
zít a térkép, egy fűtőszálnak 
köszönhetően. 

A vásárhelyi Rotary Klub-
nak nem ez volt az egyetlen 
jótékony akciója idén: 12 cél-
ra 3 millió 600 ezer forintot 
fordítottak. Csatlakoztak pél-
dául a „Legyen kenyér a hét-
végén is az asztalon" elneve-
zésű kezdeményezéshez, ezt 
jövőre is szeretnék folytatni. 
Negyedévente támogat ják a 
mártélyi Tisza-holtágba ful-
ladt édesapa családját . A he-
lyi tehetséges, ám nehéz kö-
rülmények között élő közép-
iskolások tanulását ösztön-
díjjal segítik. Csatlakoztak 
az Amerikából indult „Adj 
életet a j ándékba" program-
hoz is: lyukas szívvel szüle-
tett gyermekek műtét jére 
gyűjtenek. 
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Három nevelési intézmény sorsa is napirendre kerül Csongrád 
2011-es költségvetési koncepciójának mai megvitatásakor: a Szé-
chenyi-óvodát a szomszédos iskolaépületbe költöztetnék, a Do-
hány utcainál nagyon lecsökkent a gyereklétszám, a két bölcső-
dét pedig egy helyre vonnák össze. 

CSONGRÁD 
BÍRÓ DÁNIEL 

összébb húzná a nadrágszíjat 
nevelési intézményeinél a 
csongrádi önkormányzat. A 
képviselő-testület mai ülésén 
kerül napirendre a város 
2011-es költségvetési koncep-
ciója, amelyben több kérdés is 
felmerül az óvodák és a böl-
csődék működtetésével kap-
csolatban. Az egyik a Dohány 
utcai óvoda további szerepe, 
ott ugyanis a gyereklét-
szám-csökkenés miatt már 
csak egy csoport van, ugyan-

Első fecske 
a vállalkozói 
faluban 
SZENTES. - Sikerült helyzetbe 
hozni a vál lalkozásokat , 
amit az is bizonyít, hogy az 
ősszel kialakított 12 hektáros 
vállalkozói fa luban egy par-
cellára már vételi a jánla t is 
érkezett. Az ügyletről pénte-
ken zárt ülésen határoz a 
képviselő-testület - mondta 
az ipari parki fejlesztésekről 
tartott tegnapi saj tótájékoz-
t a t ó j á n Szirbik Imre. A po l -
g á r m e s t e r a z t i s e l á r u l t a , 

hogy egy mezőgazdasági ke-
reskedelemmel foglalkozó 
cég jelentkezett vásárlási 
szándékkal . 

Bocskay István r e f e r e n s 
kiemelte, jelentősen javul a 
versenyképesség, ha ilyen 
környezetben folytatják te-
vékenységüket a beruházás-
ra készülő cégek. A terület 
infrastrukturál is fejlesztésé-
re 375 millió forintot fordí-
tott a város, ebből 182 millió 
a támogatás . A sajtótájékoz-
tatót követően vállalkozá-
soknak rendeztek nyílt na-
pot a témában, az érdeklő-
dőket busszal vitték ki a 
helyszínre, hogy megmutas-
sák a 20 parcellát. 

akkor pályázati lehetőségek 
kiaknázásánál hátrányt jelent, 
hogy míg az idejárok kéthar-
mada hátrányos helyzetű, má-
sutt ez az arány ennek töredé-
ke. Az is problémás, hogy 
nincs a tagintézménynek ve-
zetője, holott ez törvényi elő-
írás. Mindezeket orvosolná, ha 
összevonnák az óvodákat, a 
Dohány utcait pedig megszün-
tetnék. A Széchenyi-óvodában 
nem a gyereklétszám, hanem 
az épület állapota okoz gon-
dot. A felújításra nincs pénz, 
ezért felmerült, hogy az idén 
megújult, szomszédos Gróf 

Széchenyi-iskolába költözhet-
ne át az ovi, és akkor megfele-
lő körülmények között, költ-
séghatékonyan működhetne. 

- Természetesen elkülöníte-
nénk az ovisokat az iskolások-
tól, bekerített játszóhelyet ala-
kítanánk ki - nyilatkozta la-
p u n k n a k Körösi Tibor. A pol-
gármester szerint az érintett 
szülők sincsenek a költöztetés 
ellen. Azt viszont év elejére 
tudják csak kiszámolni, meny-
nyibe kerülne a szükséges 
épületrész átalakítása. Körösi 
Tibor a Dohány utcai óvoda 
kapcsán azt mondta: szeretné, 
hogy megmaradjon, de a végső 
döntést a testület hozza meg. 

A Széchenyi úti bölcsőde 
jövője is kérdéses. A múlt szá-
zadi villában működő intéz-
mény évek óta modernizáció-

A Széchenyi-ovisok már iskoláskoruk előtt iskolába járnának. A SZERZŐ FELVÉTELE 

ra szorul, ezért felmerült, 
hogy az éppen felújítás és bő-
vítés alatt álló Templom utcai 
bölcsődébe költöztethetnék 
át. Ehhez viszont módosítani 
kell a műszaki terveket, két ú j 
csoportszobára lenne ugyanis 
szükség. Utóbbi nem lesz 
könnyű, hiszen a szigorú pá-

lyázati elszámolási szabályok 
miatt a döntés előtt egyeztetni 
kell az irányító hatósággal, 
összevonás nélkül legalább 
6-tal kell növelni a dolgozók 
számát a Templom utcában -
ez jelentős kiadás, nem be-
szélve a két helyen fizetett re-
zsiköltségről. 

Eltörölnék a fizetős 
parkolást Szentesen 
Március elsejétől teljesen megszüntetné a fizetős parkolást Szen-
tesen a Fidesz-KDNP helyi szervezete. Három képviselőjük egyé-
ni indítványáról holnap dönt a képviselő-testület. 

SZENTES 
MUNKATÁRSUNKTÓL 

Betartja a választások után tett 
ígéretét a szentesi Fidesz és 
KDNP: három képviselőjük 
egyéni indítványt nyújtott be, 
amelyben javasolják, hogy 
március l-jétől szűnjön meg a 
városban a fizetős parkolás. A 
Halmai István, Antal Balázs Ti-
bor é s Bujdosó Tamás á l ta l 
jegyzett javaslatban azt írják, a 
fizetős parkolási övezetbe tarto-
zó vállalkozások forgalma je-
lentősen csökkent az elmúlt 
években. Az indítványhoz azo-
kat az aláírásgyűjtő íveket is 
csatolták, amelyeken az érin-
tettek támogatják a kezdemé-
nyezést. A Fidesz-irodától ka-
pott információk szerint három 
hét alatt mintegy 800 szentesi 
látta el kézjegyével a nyilatko-
zatot, de az érintett üzletekben 
most is kint vannak a gyűjtő-
ívek. 

15 tagú szentesi testületben két 
városatyát kell megnyernie a 6 
tagú Fidesz-KDNP-frakciónak, 
hogy elérje célját. Szabó Zoltán, 
a Jobbik képviselője október 
derekán azt mondta lapunk-
nak, a kisvállalkozások haldok-
l anak a be lvá rosban , ezért ér-
demes lenne újragondolni az 
övezet ha tá ra i t é s a d í jaka t . A 
pálmások részéről Horváth Ist-

ván is amellett volt, hogy felül 
kell vizsgálni a rendszert, mert 
vannak anomáliák. A városren-
dezési bizottságot is vezető vá-
rosatya tegnap lapunknak el-
árulta, hogy a grémium - bár 
nem volt teljes a létszám -
többsége támogatta az indít-
ványt, ő viszont nem, mert sze-
rinte a teljes megszüntetés nem 
orvosolja az összes parkolási 
problémát. Szirbik Imre polgár-
mestert is megkerestük, de ő 
azt mondta, a testület pénteki 
ülésén fejti ki véleményét. 

Korábban megírtuk, hogy a Októberben még fizetni kellett a parkolásért. ARCHÍV FOTÓ: BÍRÓ DÁNIEL 
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Egyedi oktatási modell 
14 HÓNAPOS OKTATÁSI 
PROJEKT zárult Vásárhelyen -
hangzott el tegnap sajtótájé-
koztatón. Patócs Anikó szak-
mai vezető, iskolaigazgató azt 
mondta, az Együtt, hogy jobb 
legyen címet viselő program, 
amelynek célja a hátrányos 
helyzetű tanulók integrálása, 
mintegy 100 millió forintos tá-
mogatással valósult meg. A 
vásárhelyi oktatási modell 
egyedisége például az, hogy 
mentorok segítik a diákokat a 
tanulásban. A közeljövőben 
pedig szülőknek indítanak 
képzést, ahol arról lesz szó, 
hogy miként játsszanak óvo-
dás csemetéjükkel. A projekt 
zárásaként Hódmezővásárhe-
lyi modell címmel egy kiad-
vány is megjelent. 

Újabb babakötvények § 
107 ÚJABB BABAKÖTVÉNYT 
osztottak ki tegnap Vásárhe-
lyen. A gyerekeknek eddig 
összesen több mint 185 millió 
forintot különítettek el. Ez ha-
vonta gyermekenként 4000 
forint támogatást jelent, amit 
a 18. életévet betöltve vehet- t 
nek fel. .Vásárhelyen most ösz-
szesen 1584 babakötvény-tu-
lajdonos van. 


